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Varför har Heliga stolen
begärt en anpassning av
stadgarna?

Revideringen av Opus Deis stadgar
sker inom ramen för en bredare
reform av Vatikanens kuria. År 2022
utfärdade påven Franciskus den
apostoliska konstitutionen Praedicate
Evangelium, som reformerade den
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Romerska kurian och betonade dess
missionerande uppdrag. Som en del
av denna reform omorganiserades
rollen för vissa dikasterier; bland
annat övertog Dikasteriet för klerus
ansvaret för personalprelaturerna.

Några månader senare utfärdade
påven Franciskus motu proprio Ad
charisma tuendum, och 2023
ytterligare ett motu proprio »Om
ändringen av kanon 295–296 rörande
de personliga prelaturerna«. Dessa
två motu proprio innebär att
stadgarna behöver anpassas till
deras bestämmelser. I Ad charisma
tuendum fastslås att »Opus Deis egna
stadgar ska anpassas på lämpligt sätt,
på förslag från själva prelaturen, för
att sedan godkännas av de behöriga
organen vid den Apostoliska Stolen.«



Vem är behörig att ändra
Opus Deis stadgar?

Heliga stolen är ansvarig för både
ändringar av stadgarna och
införandet av nya föreskrifter som
kan göras på begäran av Opus Deis
generalkongress. (jfr Stadgarna, n.
181). När initiativet kommer från
prelaturen, för att garantera den
juridiska säkerheten om
nödvändigheten av dessa ändringar,
föreskrivs i stadgarna att de skall
föreslås och ratificeras under tre
generalkongresser (nr 181, § 3). I det
nuvarande scenariot, eftersom det är
Heliga stolen som har begärt
förslaget till ändringar, gäller inte
det förfarande och de tidsfrister som
anges i n. 181, § 3.



Vilken roll spelade den
ordinarie allmänna
kongressen som ägde rum i
slutet av april 2025 med
avseende på stadgarna?

På förslag av Dikasteriet skulle det
förslag till stadgar presenteras för
kongressmedlemmarna, vilket
prelaten rapporterade.
Sedesvakansens situation innebar
dock att generalkongressen – som
hade sammankallats åtta månader i
förväg – reducerades till en förnyelse
av de aktuella ämbetena, vilket
prelaten förklarade i sitt meddelande
den 21 april.

När det gäller stadgarna gav
kongressmedlemmarna sitt positiva
yttrande så att prelaten – med sina
nya råd – skulle skicka till påven,
genom Dikasteriet för klerus, det
förslag som han ansåg vara mest
lämpligt, med hänsyn till alla de
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förslag som de redan hade fått från 
den extra generalkongressen 2023
och från det tidigare samrådet med
alla medlemmar i Opus Dei.

Vilket förfarande har följts
för anpassningen av
stadgarna och vilka är de
nästa stegen?

Förfarandet har haft två etapper.
Under den första, år 2023,
genomfördes en allmän konsultation
med alla medlemmar i Opus Dei om
möjliga justeringar av stadgarna i
ljuset av Ad charisma tuendum. Med
utgångspunkt i dessa förslag togs ett
utkast fram som sedan behandlades
vid den extra generalkongress som
msgr Fernando Ocáriz
sammankallade i april 2023.

Efter att ett andra motu proprio
publicerades i augusti 2023 ("Om
ändringen av kanon 295–296 rörande
personalprelaturer"), inleddes en
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andra etapp, för att överväga
ytterligare justeringar. Arbetet
bestod i att två expertgrupper
bildades: en från dikasteriet för
klerus och en från
personalprelaturen Opus Deis.
Arbetet bedrevs med två
grundprinciper: för det första, en
förtroendefull lydnad gentemot den
kyrkliga auktoriteten, och för det
andra, att värna om Opus Deis
karisma, så som påven Franciskus
uttryckte i inledningen till Ad
charisma tuendum.

Efter en serie gemensamma studie-
och arbetsmöten lämnade prelaturen
in ett förslag till stadgar med
relevanta ändringar. Efter vidare
synpunkter från dikasteriet skulle
det slutliga förslaget behandlas vid
den ordinarie kongressen. På grund
av påven Franciskus död
reducerades dock kongressens
uppgift till att göra de aktuella
utnämningarna. När påve Leo väl



hade valts, fortsatte processen som
planerat och prelaten, med sina nya
centrala råd, slutförde utarbetandet
av förslaget till stadgar, som
överlämnades till Heliga stolen den
11 juni. Nästa steg ligger nu i
händerna på den apostoliska stolens
myndigheter.

Kommer det att ges någon
information om stadgarna
inom den närmaste
framtiden?

När stadgarna har blivit godkända av
den Heliga Stolen kommer den
ändrade texten och utförlig
information att göras tillgänglig på
prelaturens webbplats. Som
förståeligt är kan Prelaturen inte ge
några detaljer innan stadgarna har
blivit godkända av påven, som är den
behöriga lagstiftaren. Därför är det
inte planerat att Opus Dei offentligt
kommunicerar det slutgiltiga



förslaget till ändringar av stadgarna,
utan detta lämnas direkt i den Heliga
Stolens händer.

Vilken betydelse har den
juridiska aspekten för
institutionens livskraft?

Den juridiska utformningen är viktig
i varje kyrklig institution. Opus Dei
kan betraktas både ur ett juridiskt
och ett karismatiskt perspektiv. En av
rättsordningens uppgifter är att
värna om karismat och att skapa de
bästa förutsättningarna för att det
ska bära frukt till gagn för hela
Kyrkan, genom att bidra till
evangelisationen med karismats
egna särdrag.



Vissa menar att den nya
regleringen för
personalprelaturer innebär
en minskad inflytande för
Opus Dei. Stämmer det?

Påven Franciskus fick själv denna
fråga i en bokintervju och svarade:
”Jag håller inte med. Det är en typiskt
världslig tolkning, främmande för
den religiösa dimensionen. För det
första är inte Opus Dei — som
fortsatt är en personalprelatur —
den enda som har berörts av en
omorganisation under mitt
pontifikat. Jag tänker till exempel på
Communione e Liberazione,
Sant’Egidio-gemenskapen och
Focolare-rörelsen. Opus Dei
rapporterade tidigare till
Biskopskongregationen, men gör det
nu till dikasteriet för klerus, vilket är
det rätta för personalprelaturer. Det
innebär bland annat att
verksamhetsrapporten ska lämnas



årligen i stället för vart femte år. När
det gäller att den som står i spetsen
för prelaturen inte längre utnämns
till biskop, så är syftet med detta –
som dekretet tydligt säger – att stärka
en form av styre som bygger inte
främst på hierarkisk auktoritet, utan
på karismat. I Opus Deis fall innebär
detta att söka helighet genom arbete,
familjeliv och samhällsengagemang.”
(El pastor, Sergio Rubin och
Francesca Ambrogetti, Ediciones B,
mars 2023)

Under de senaste veckorna
har det cirkulerat rykten om
ett påstått ultimatum och ett
brev från påven Leo XIV. Vad
är sant?

När det gäller en nyhet som felaktigt
påstod att Opus Dei hade fått ett brev
från påven Leo XIV i samband med
processen att anpassa stadgarna, har
vi redan vid den tidpunkten klargjort



att detta var falskt. Den process som
följts för att anpassa stadgarna har
genomförts utan avbrott och i en
ständig anda av förtroende och enhet
med den Heliga Stolen. Det
beslutades endast att göra en kort
paus under sedesvakansens tid, av
respekt för stunden. Under påven
Leo XIV:s audiens med msgr
Fernando Ocáriz kunde prelaten
rapportera om statusen för
stadgarna och avsikten att snart
presentera dem.

Hur kan de eventuella
ändringarna av stadgarna
påverka medlemmarnas
vardag?

Det kommer vi att kunna förstå först
när den Heliga Stolen har fastställt
den uppdaterade versionen av
stadgarna. Men i det dagliga livet
handlar det i grunden om att skydda



de grundläggande dragen i Opus Deis
karisma.

Det motu proprio som efterfrågar
dessa ändringar är samtidigt en
inbjudan att bli mer medveten om
karismans kraft i Kyrkans uppdrag.
Som påven Franciskus sade: ”I
enlighet med den gåva från Anden
som helige Josemaría Escrivá de
Balaguer mottog, fullgör
personalprelaturen Opus Dei, under
ledning av dess prelat, uppgiften att
sprida den universella kallelsen till
helighet i världen, genom helgandet
av arbete och av familje- och
samhällsplikter.

Eftersom det är kyrkans auktoritet
som påminner om detta ansvar,
kommer Opus Deis medlemmar att
känna sig manade att fördjupa sig
ytterligare i denna karisma och att
urskilja, under den Helige Andes ljus,
hur den kan levas i vår tids nya
omständigheter.



Övriga frågor och svar

Om motu proprio Ad charisma
tuendum (Läs här)
Om motu proprio om
personalprelaturer (Läs här)
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